
Assemblea AFA escola Puiggraciós
Curs 2023/24
Correu electrònic de la Junta de l’AFA: junta@afaescolapuiggracios.cat

Detalls de l’assemblea

Data: 10/05/2024

Lloc: Menjador de l’escola

Assistents (18):

Presencials (13):
- Susana Boullón
- Lídia Carbajo
- Mònica Comalrena
- Eva Dot
- Tània Flaqué
- Ona Illa
- Cecília Mas
- Pili Morales
- Ruth Ribó
- Lluís Rodríguez
- Mayte Rodríguez
- Judith Sánchez
- Gemma Saura

En línia (5):
- Aram Boada
- Berta Flores
- Miguel González
- Ester Hernández
- Esther Reche

Ordre del dia

1. Votació: ampliació del pressupost de la biblioteca
2. Votació: ús de carmanyoles pel pícnic de les excursions d’infantil
3. Organització de l’AFA: comunicació de les comissions amb l’equip

directiu
4. Projecte de compostatge
5. Torn obert de les comissions
6. Precs i preguntes
7. Espai temàtic: camins escolars
8. Documents associats



1. Votació: ampliació del pressupost de la biblioteca

A principi de curs es va establir un pressupost de 1.000 euros per renovar el
mobiliari de la biblioteca, dels quals en va sobrar una part.

D’altra banda, l’equip directiu va traslladar a la Comissió de Biblioteca la
necessitat d’ampliar la quantitat de llibres d’infantil, ja que n’hi ha molt pocs. Per
nodrir aquest fons es vol demanar una ampliació del pressupost de la comissió
de 600 euros.

Les integrants de la comissió i les mestres d’infantil seran les encarregades de
confeccionar la llista de llibres que s’han de comprar.

Se sotmet a votació la pregunta següent:

Estàs d’acord a ampliar el pressupost de la Comissió de Biblioteca en 600 € per
adquirir llibres pel fons d’infantil?

Resultats

A favor En contra Abstenció Total

Presencial 13 0 0 13

En línia 4 0 0 4

Total 17 0 0 17

Sí s’aprova ampliar el pressupost de la Comissió de Biblioteca en 600 € per
adquirir llibres pel fons d’infantil.

2. Votació: ús de carmanyoles pel pícnic de les excursions d’infantil

➢ Antecedents: algunes famílies d’infantil es van dirigir a l’equip directiu per
demanar-los que substituïssin els entrepans que M-Penta prepara per les
excursions (el pícnic) per carmanyoles, perquè algunes criatures no se’ls
menjaven. En alguns casos, això genera un problema demalbaratament, ja
que molts entrepans acaben a les escombraries.

➢ Pressupost de les carmanyoles: el cost per 50 unitats és de 171,22 €. Veure
Documents associats (2 i 3).



➢ Funcionament de les carmanyoles: les cuineres les omplen i es posen a les
motxilles dels infants i, quan tornen d’excursió, es retornen a la cuina i es
renten. En cap cas s’han de dur a casa.

➢ Problema de les carmanyoles: com que només s’han demanat 50 unitats,
en el cas que coincidissin dos grups d’infantil, algunes criatures es
quedarien sense carmanyola.

➢ Alternativa a les carmanyoles: en l’última excursió que ha fet l’alumnat d’I4
s’ha canviat el pa amb què fins ara es feien els entrepans. S’ha optat per
uns panets de 15 cm força tous, un de fuet i l’altre de pollastre arrebossat.
Les mares d’I4 presents a l’assemblea constaten que els entrepans es
podien menjar amb facilitat, que eren bons i que no hi havia cap residu
plàstic.

➢ Opinió de l’equip directiu: Direcció no està gaire a favor de la carmanyola,
sobretot perquè els entrepans exerciten la funció masticatòria.

➢ Opinió de les cuineres: els és més senzill fer carmanyoles que preparar
entrepans.

Abans de procedir a la votació, es recorda que es votarà si es vol que els infants
mengin cada dia amb forquilla o que, de tant en tant, puguin menjar entrepans.
També es comenta que ja hi ha moltes famílies que no demanen pícnic i opten
per preparar una carmanyola.

A la pregunta d’una assistent sobre si els pares que no tenen criatures a infantil
poden votar, se li respon que sí, ja que el cost de les carmanyoles l’assumiria l’AFA.

Se sotmet a votació la pregunta següent:

Estàs d’acord a substituir els entrepans de les excursions d’infantil (pícnic) per
carmanyoles?

Resultats

A favor En contra Abstenció Total

Presencial 0 9 4 13

En línia 1 1 2 4

Total 1 10 6 17



No s’aprova substituir els entrepans de les excursions d’infantil (pícnic) per
carmanyoles.

Se li demanarà a M-Penta que faci un comunicat a les famílies per explicar el
canvi de pa.

3. Organització de l’AFA: comunicació de les comissions amb l’equip
directiu

La Junta de l’AFA duu a terme reunions periòdiques amb l’equip directiu. En una
d’aquestes reunions, Direcció va demanar que Junta centralitzi les demandes i
els requeriments de les comissions de l’AFA.

4. Projecte de compostatge

➢ El projecte de compostatge és una iniciativa nova liderada per la Ruth Ribó
i la Susana Boullón, tot i que demanaran suport per si hi ha més persones
que s’hi vulguin afegir. No forma part de cap comissió de l’AFA. Veure
Documents associats (4).

➢ Aquest projecte es va presentar a l’escola i a l’AFA, que el van acceptar.
També volen comptar amb el suport de l’extraescolar Taller de Natura i
M-Penta.

➢ La compostadora es va construir durant el Projecte Pati. Està situada al
costat de l’hort, al pati d’infantil. Enganxada a la compostadora hi ha una
caixa més petita, que és on es desa la matèria seca.

➢ L’espai exterior de l’escola facilita dur a terme aquest projecte. A més, hi ha
l’hort, que és el principi i el final del compostatge.

➢ És un projecte que educa per a la sostenibilitat, ja que permet reproduir al
centre el cicle de l’orgànica.

➢ És vol que sigui un projecte transversal amb 4 eixos:
○ AFA: creació i coordinació.
○ M-Penta: aportarà la matèria verda i s’encarregarà d’introduir el

projecte a l’espai de menjador.
○ Taller de Natura (extraescolar): els infants podran observar el cicle i

aportar-hi material.
○ Escola: el Dani hi pot llençar la matèria seca que recull al pati.

➢ La idea és que les famílies també hi participin: per exemple, poden aportar



matèria que no es pugui obtenir a l’escola, com ara closques d’ou. També
es pot convidar a avis o altres familiars que tinguin hort o compostatge a
parlar del tema.

➢ El compostatge s’explicarà a l’alumnat de 1r i 2n perquè formi part del
projecte Huerto y plantas aromáticas.

➢ Hi ha hagut una reunió amb la Pepa i amb la Carol d’M-Penta, que estan
entusiasmades amb la idea. De fet, ja fan compostatge a altres escoles. Per
la seva banda, M-Penta volia engegar un projecte sobre el malbaratament
alimentari (en un racó recolliran l’aigua i el menjar que sobra del dinar i
faran un treball al respecte), però s’esperaran perquè hi inclouran el
compostatge. Ho volen lligar amb la cuina, per fer servir allò que es genera
d’orgànic fesc. També hi implicaran els infants que, per exemple, es poden
dedicar a tallar les peles dels plàtans a trossos petits, entre d’altres.

5. Torn obert de les comissions

Comissió d’Extraescolars
➢ Les responsables de l’organització del Cros estan molt satisfetes amb la

resposta de les famílies: hi ha 113 inscrits.
➢ Les criatures d’infantil faran el recorregut dins de l’escola, mentre que els

altres 3 grups (1r-2n/3r-4t/5è-6è) el faran fora. Els recorreguts de primària
consten d’1/1,3/1,6 km, respectivament.

➢ Hi ha uns 30-40 infants per grup. De 5è i 6è només 13, així que s’ha fet una
nova crida.

➢ L’Oriol Masferrer, responsable de l’extraescolar Activa’t, s’ha implicat molt en
l’organització de la cursa.

➢ Calen voluntaris, sobretot per animar durant diferents moments del
recorregut i per fer fotos. Abans de la cursa també es necessitarà gent per
netejar, muntar, etc.

➢ No hi ha premi; es donaran una sèrie d’obsequis.
➢ S’estan buscant espònsors. Per exemple, Damm ha donat Cacaolat per a

tots els infants. Una de les assistents a l’assemblea preguntarà a Gallo.

Comissió de Festes
➢ Aviat es llançarà pel TPV el comunicat per comprar entrepans, beguda,

gelats i bosses de patates petites.
➢ El següent comunicat que s’enviarà serà per demanar voluntaris. S’hi



inclourà una proposta que ja s’havia comentat amb anterioritat: hauran de
sortir 2 voluntaris per curs, sobretot per la nit (pel matí sempre s’hi apunta
més gent). No es comptaran els membres que formen part de la Comissió
de Festes, sobretot perquè quasi mai poden sortir a gaudir de la festa.

Comissió deMenjador
➢ La setmana passada es van col·locar uns estors on dormen els infants

d’infantil perquè entrava massa llum i no podien dormir. El problema és que
hi ha alguns estors que quan es baixen topen amb els penjadors, així que se
li ha de demanar al Dani que ho arregli.

➢ També a l’espai d’infantil, l’obra que separava el menjador de la zona de
dormir ja està acabada.

➢ El problema més urgent és l’aire condicionat. No es pot engegar perquè
salten els ploms. Pel que sembla, és una qüestió de la potència contractada
i, per augmentar-la, cal canviar la instal·lació. Des de Junta s’està
començant a moure el tema, però segurament no estarà resolt abans de
final de curs. En conseqüència, caldrà col·locar ventiladors. Les criatures hi
passen moltes hores i hi fa molta calor. A més, amb una reunió amb la
Regidora d’Ensenyament i Llengua catalana, la Sonia Afuera, va dir que a les
escoles no hi pot haver aires condicionats, bàsicament perquè l’electricitat
la paga l’Ajuntament.

Comissió de Biblioteca
➢ Per decisió de l’equip docent i d’algunes integrants de la comissió, s’han

descatalogat una sèrie de llibres d’ePèrgam (aplicació per a la gestió de
biblioteques escolars). Aquests llibres es van oferir en una paradeta a les
famílies perquè se’ls puguessin endur. La resta es van portar a la deixalleria.

➢ La comissió va fer de jurat dels textos de l’alumnat en els Jocs Florals.

6. Precs i preguntes

➢ Comestà funcionant l’esport escolar?
La valoració és molt positiva; hi ha més de 50 criatures apuntades. Ara
l’Ajuntament farà la proposta definitiva, ja de cara a l’any vinent, que, en
principi, no serà gratuïta. Tampoc se saben els cursos que s’ofertaran,
perquè la idea inicial de l’Ajuntament és oferir de 1r a 4t.
En general, es considera una bona experiència perquè permet que



l’alumnat dels instituts pugui dur a terme pràctiques de Tècnic Esportiu i,
alhora, se satisfà la necessitat de les escoles de fer esport escolar.
D’altra banda, sembla que a les famílies els ha agradat que es faci una
extraescolar de tarda. De fet, des de la Comissió d’Extraescolars es valorarà
oferir altres activitats en aquesta franja horària.

➢ Es farà una activitat de final de curs de les extraescolars?
La Comissió d’Extraescolars hi està treballant. S’ha de definir bé el format,
perquè s’ha de tenir en compte que hi ha activitats que són més fàcils de
mostrar que d’altres (per exemple, no és el mateix Anglès que Teatre).

➢ En el cas que s’obrin les extraescolars a les famílies i aquestes facin
fotografies, què passa amb els drets d’imatge?
És un tema complicat. D’una banda, hi ha les fotos o les gravacions que
facin els talleristes; en aquest cas, les famílies han cedit o no els drets
d’imatge de les seves criatures per mitjà d’un formulari als responsables de
les diferents activitats. L’altra qüestió és les fotos o les gravacions que facin
les famílies, i la posterior difusió. Es recorda que gravar dins del recinte del
centre està prohibit. Si es fa, els drets d’imatge s’han de cedir expressament;
si no és així, aquestes imatges no es poden difondre. Per tant, és
responsabilitat de les famílies. S’acorda que caldria recordar-ho, sobretot
perquè potser hi ha gent que ho desconeix.

➢ Quan es decidiran els pressupostos de l’AFA?
Al setembre.

➢ Es tornaran a col·locar les pilones al costat de la vorera de Pere Ballús?
La Marta Vinyeta li va preguntar a un pintor que estava treballant a la zona,
que li va dir que les tornaran a posar. Des del grup de Camins Escolars que
aplega totes les AFA de la Garriga es considera que les pilones no són
elements prou segurs per als infants. En aquest sentit, hi ha una reunió
pendent amb el Regidor de Mobilitat, l’Àlex Valiente, però està donant
allargues al grup.
Es comenta que s’han anat perdent coses pel camí en relació als camins
escolars: ampliar la vorera de Pere Ballús està descartat; estava previst fer
un pas de zebra a l’avinguda de Catalunya però al final no es pintarà; la
tanca que es posava en horari d’entrada i sortida escolar no es pot col·locar
perquè ha canviat el sentit d’avinguda Catalunya i provocaria un col·lapse, i
tampoc hi ha presència policial.



La pròxima assemblea tindrà lloc el dia 28/06 a les 19:00 h.

7. Espai temàtic: camins escolars

➢ Els camins escolars són un tema que s’està reivindicant fa molt de temps.
Ara, però, per primera vegada s’han unit totes les AFA de la Garriga:
Puiggraciós, Tagamanent, Pinetons, Giroi, Sant Lluís, Manuel Blancafort, Vil·la
Romana i Les Caliues.

➢ Fa unes setmanes va tenir lloc una reunió amb l’Ajuntament en què se’ls va
demanar la situació dels camins escolars i se’ls va traslladar les propostes i
les necessitats dels diferents centres.

➢ S’ha creat un compte d’Instagram per fer més pressió.
➢ L’Ajuntament va demanar que se’ls fes arribar les peticions de les famílies

amb l’objectiu final que els camins escolars siguin més segurs i, els infants,
més autònoms. La idea és imaginar quina és la Garriga que ens agradaria
per a les nostres criatures.

➢ Entre els assistents a l’assemblea es reparteix un full amb quatre preguntes:
1. Comvas a l’escola (a peu, en bici, en cotxe...)? Per què?
2. Com t’agradaria anar-hi?
3. Voldries que el teu infant fos més autònom a l’hora d’anar a
l’escola? Si és així, què caldria perquè hi anés sol?
4. Com t’imagines l’entorn de l’escola?

Es farà un buidatge de les respostes per omplir l’Excel que recull les
peticions de totes les AFA.

8. Documents associats

1. Presentació de l’assemblea
2. Pressupost de les carmanyoles
3. Fotos de les carmanyoles
4. Presentació del projecte de compostatge

https://drive.google.com/file/d/1N8rq2QoiVEuH3zZjwWMAgENxLA_ExV6P/view?usp=sharing
https://drive.google.com/file/d/14gv2aTqCfIDFhjaX5RgKm9gYlTiYJqv8/view?usp=sharing
https://drive.google.com/file/d/1YKed00ZwyQS-RwuTDmsAAwVijXQBv8uE/view?usp=sharing
https://drive.google.com/file/d/17Dq5jh-qdByKTV8JgY7whZcAG_FPTiR-/view?usp=sharing

